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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 24. marts 2010 stillet mig følgende spørgsmål 92
alm. del, stillet efter ønske fra Per Husted (S), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 92:

"Vil ministeren redegøre for, hvad afgiftsprovenutabet vil være ved frit 
brændselsvalg på barmarksværkerne, og hvorledes et eventuelt provenutab kan 
finansieres?"

Svar:

Der er ikke nogen aktuel opgørelse over barmarksværkernes samlede forbrug af na-
turgas og dermed mulige provenutab. Energistyrelsen vurderer på baggrund af en 
egen undersøgelse fra 2007, at det kan give anledning til et årligt provenutab på om-
kring 140 mio. kr., hvis alle barmarksværker  på naturgas skifter til ren fjernvarme på 
afgiftsfrit biobrændsel. 

Det vil været forbundet med betydelige administrative vanskeligheder at etablere 
særordninger for barmarksværker, som ikke gælder andre værker af samme størrel-
se. 

Hvorledes et muligt provenutab kan finansieres er et politisk valg.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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